
Rada poľnohospodárskych a potravinárskych samospráv
zriaďuje krízový štáb
BRATISLAVA, 13. decembra - Rada poľnohospodárskych a potravinárskych samospráv
v reakcii na schválenie budúcoročného štátneho rozpočtu zriaďuje krízový štáb. Rada
zásadne nesúhlasí s výškou štátnej pomoci v objeme 1 milión eur v kapitole
poľnohospodárstva a potravinárstva, ktorá sa po včerajšom schválení štátneho rozpočtu
stane od 1. januára 2018 pre agropotravinársky sektor skutočnosťou. Naďalej trvá na tom,
že výška štátnej pomoci musí byť na úrovni 70 miliónov eur, ak chce štát zabezpečiť
konkurencie schopnosť a porovnateľné podmienky pre odvetvie v porovnaní s okolitými
krajinami. Schválený štátny rozpočet na rok 2018 je pre poľnohospodárov a potravinárov
ľadovou sprchou.
 

 
Prvé zasadnutie krízového štábu sa uskutoční 9. januára 2018. Zúčastnia sa ho zástupcovia Rady
poľnohospodárskych a potravinárskych samospráv, teda relevantných agropotravinárskych
organizácií pôsobiacich na Slovensku: Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory,
Agrárnej komory Slovenska, Potravinárskej komory Slovenska, Zväzu poľnohospodárskych družstiev
a obchodných spoločností SR a  Združenia vlastníkov pôdy a agropodnikateľov Slovenska.
 
Rada poľnohospodárskych a potravinárskych samospráv vyzýva k naplneniu sľubov, ktoré dostala 27.
novembra 2017 od predsedu NR SR Andreja Danka, sprostredkovane od predsedu vlády SR Roberta
Fica a ministerky pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Gabriely Matečnej. Poľnohospodárom
prisľúbili, že v roku 2018 budú využívať pomoc z mimorozpočtových zdrojov vo forme zelenej nafty.
Rovnako bude žiaduce aj to, aby sa v budúcom roku konečne zintenzívnili práce na zriadení toľko
žiadaného rizikového fondu.
 
Rada poľnohospodárskych a potravinárskych samospráv sa pýta, akým spôsobom deklaruje Národná
rada SR a vláda SR fakt, že poľnohospodárstvo a potravinárstvo sú strategické odvetvia hospodárskej



politiky štátu? Pýtame sa, ako chceme s jedným miliónom eur dosiahnuť cieľ 80 % potravinovej
sebestačnosti SR? Ako chceme podporiť rozvoj živočíšnej a špecializovanej rastlinnej výroby? Ako
chceme zabrániť enormným dovozom agropotravinárskych komodít, ktoré by sme si vedeli pri vyššej
štátnej pomoci vyrobiť sami doma? Ako chceme zastaviť navyšovanie pasívneho salda zahraničného
obchodu s týmito komoditami, ktoré vlani dosiahlo rekordných takmer 1,3 mld. eur? A pýtame sa aj
to, do akej miery je Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR spokojné s výškou štátnej
pomoci?
 
Ak nechceme vystavovať našich spotrebiteľov pribúdajúcim potravinovým škandálom vo svete, ak
chceme na Slovensku vyrábať potraviny s pridanou hodnotou, potrebujeme  skutočne vidieť silnú
podporu agropotravinárskeho odvetvia zo strany štátu. Opakujeme, že len tak môže byť Slovenská
republika vrátane poľnohospodárstva a potravinárstva skutočne súčasťou jadra Európskej únie.

 


